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Boven Pekela

Nieuwe Pekela

Oude Pekela

Type brug
Autobrug 
(groter verkeer)
Fiets- en 
voetgangersbrug

Belang oeververbinding
Hoog = essentieel
Gemiddeld
Laag

Technische staat
Voldoende
Verdacht
Afgeschreven

Advies 
Behouden
Mogelijk vervangen
Mogelijk samenvoegen
Mogelijk verwijderen
Mogelijk afwaarderen

Wegen
Stroomweg
Gebiedsontsluitingweg
Landbouwroute

Fietsroute

Legenda
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PROVINCIALE WEG

Type brug
  Autobrug  
(groter verkeer)

  Fiets- en  
voetgangersbrug

Belang oeververbinding
  Hoog = essentieel
  Gemiddeld
  Laag

Technische staat
  Voldoende
  Verdacht
  Afgeschreven

Advies 
  Behouden
  Mogelijk vervangen
  Mogelijk samenvoegen
  Mogelijk verwijderen
  Mogelijk afwaarderen

Wegen
 Stroomweg
 Gebiedsontsluitingweg
 Landbouwroute
 Erftoegangsweg
 Fietsroute

Legenda

Mien PekelderdaipMien Pekelderdaip in 2040 in 2040
Keuzes maken over de toekomst 

De gemeente Pekela werkt aan een plan voor 
het Pekelder Hoofddiep. Hiervoor is onderzoek 
gedaan naar de staat van de bruggen, de kosten 
voor onderhoud en hoe belangrijk een brug is 
als plek om over te steken. Op basis hiervan 
moeten keuzes gemaakt worden. Niet alle 
bruggen kunnen voor altijd blijven. Tijdens drie 
bijeenkomsten in mei 2024 zijn per kern met 
inwoners ideeën besproken over welke bruggen 
er blijven, vervangen worden of verdwijnen. 
In dit verslag staat hoe de bijeenkomsten zijn 
geweest, wat de gemeente heeft gehoord en 
hoe we verder gaan. 

In gesprek over de bruggenIn gesprek over de bruggen
Met de informatie over de bruggen heeft adviesbureau 
Sweco voorstellen gemaakt over welke keuzes we kunnen 
maken voor het behouden, vervangen, samenvoegen 
of verwijderen van bruggen. Deze voorstellen zijn met 
inwoners besproken. Dit gebeurde in kleine groepjes, 
zodat er een goed gesprek gevoerd kon worden en 
iedereen gehoord werd. Bij elk groepje zat een deskundige 
van Sweco. Doel was om te horen wat inwoners van de 
voorstellen vinden en waar voorkeur aan gegeven wordt. 

De basis voor de gesprekken was een plattegrond van het 
Pekelder Hoofddiep waarop per brug was aangegeven 
wat de staat van de brug is, hoe belangrijk de brug is als 
plek om over te steken en wat het voorstel van Sweco is 
voor de brug. Elke groep kreeg ook een blanco plattegrond 
waar zij hun voorkeuren op konden aangeven. Er zijn vijf 
verschillende mogelijkheden wat er met een brug kan: 

1.  Behouden: er is een investering nodig om de brug op 
te knappen en dan kan de brug met goed onderhoud 
nog een aantal jaren mee.

2.   Afwaarderen: een fiets- en voetgangersbrug maken 
van een brug die nu geschikt is voor autoverkeer. 
Daardoor wordt de brug minder zwaar belast, kan hij 
langer mee en zijn de onderhoudskosten lager.

“De bruggen zijn “De bruggen zijn 
ook belangrijk ook belangrijk 

voor de uitstraling voor de uitstraling 
van het diep”van het diep”

- Inwoner Oude Pekela

“Oversteken voor fietsers moet “Oversteken voor fietsers moet 
veilig zijn, zonder meer langs veilig zijn, zonder meer langs 

het diep te hoeven fietsen..”het diep te hoeven fietsen..”
- Inwoner Nieuwe Pekela

“Het is tijd voor een “Het is tijd voor een 
nieuwe, veilige brug nieuwe, veilige brug 

bij de school.”bij de school.”
- Inwoner Boven Pekela

3.   Samenvoegen: twee of meer bruggen worden 
verwijderd en daarvoor komt één nieuwe brug terug. 
Er wordt een nieuwe plek voor de brug gekozen.

4.   Vervangen: er komt een nieuwe brug in plaats van 
de brug. Deze brug kan met goed onderhoud 60-100 
jaar mee. 

5.   Verwijderen: de brug wordt verwijderd en er komt 
geen nieuwe brug voor in de plaats.

Tijdens de bijeenkomsten werden de voorstellen voor 
de bruggen uitgelegd en besproken met de inwoners. 
Opmerkingen over de voorstellen zijn opgeschreven en 
worden meegenomen in het maken van de keuzes. 

Kaders voor het gesprekKaders voor het gesprek
Het Pekelder Hoofddiep moet bevaarbaar zijn. Alle bruggen 
over het diep moeten daarom open kunnen. Natuurlijk 
moeten de bruggen veilig en betaalbaar zijn, voor nu en voor 
in de toekomst. De onderzoeken hebben duidelijk gemaakt 
wat het houden van elke brug gaat kosten. Alle bruggen 
voor altijd houden is te duur. Niet alle bruggen kunnen 
blijven. Er moeten keuzes gemaakt worden over welke 
bruggen er blijven, vervangen worden of verdwijnen. Sweco 
geeft hierover advies aan de gemeente. De mogelijkheden 
worden ook besproken met inwoners. De reacties die 
worden opgehaald, worden meegenomen in het maken van 
het plan. Ook andere partijen en belanghebbenden hebben 
invloed op het plan. Zoals de dorpscoöperatie, ondernemers 
en agrariërs. De gemeenteraad neemt uiteindelijk een besluit. 

Op deze kaart zijn de voorstellen voor de bruggen te zien. Dit was 
de basis voor de gesprekken met inwoners. Er wordt nu een advies 
voor de bruggen gemaakt. Daarvan komt een nieuwe kaart. De 
kaart hierboven geeft dus níet de keuzes voor de bruggen weer.



Plan voor de omgevingPlan voor de omgeving

In november 2023 hebben inwoners van de Pekela’s 
meegedacht over de toekomst van het Pekelder 
Hoofddiep. Niet alleen over de bruggen, maar ook 
over hoe het water gebruikt wordt en de directe 
omgeving ingericht moet worden. Tijdens de 
bijeenkomsten in mei heeft Sweco over een paar van 
die onderwerpen aan inwoners om extra informatie 
gevraagd. Bijvoorbeeld over de inrichting van een 
30 km zone. Inwoners konden langs borden lopen 
met informatie en voorbeelden. Daarbij gingen ze in 
gesprek met medewerkers en werden de ideeën en 
opmerkingen op de borden geplakt. Dit, en de eerder 
opgehaalde informatie, wordt meegenomen in het 
maken van de toekomstvisie voor het gehele diep.

Hoe nu verderHoe nu verder

De opmerkingen over de voorstellen die tijdens de 
bijeenkomsten zijn besproken worden meegenomen 
in een voorstel voor de bruggen. Dit voorstel wordt 
voor de zomer besproken in de gemeenteraad. Na 
de zomer wordt er een conceptvisie uitgewerkt. Dit 
is een plan voor de bruggen én de omgeving. De 
gemeenteraad neemt daar een besluit over. Dan 
is het plan klaar en start het voorbereiden van de 
uitvoering. Relatief eenvoudige werkzaamheden 
worden direct opgepakt.  

wat hebben we gehoordwat hebben we gehoord
Hieronder staat een samenvatting van wat we gehoord 
hebben tijdens de verschillende gesprekken. Dit is de rode 
draad in de bijeenkomsten. Een aantal inwoners heeft een 
afwijkend standpunt.

Uitstraling van het diep
Inwoners vinden de uitstraling van het diep erg belangrijk. 
De bruggen zijn daarin bepalend. Bij het verwijderen en 
vervangen van bruggen moet hier rekening mee gehouden 
worden.

Verwijderen van bruggen
Inwoners vinden veiligheid belangrijk. Als daar goed 
over nagedacht wordt kan er een aantal bruggen 
verdwijnen. Verder omrijden kan invloed hebben op de 
verkeersveiligheid, daar moet rekening mee gehouden 
worden. Met name voor fietsers. De smalle weg langs 
landskant maakt het verwijderen van bruggen volgens 
inwoners lastiger. Autoverkeer moet zo snel mogelijk 
kunnen oversteken. Het doortrekken van wegen op 
sommige plekken werd als oplossing genoemd. Hierdoor 
zijn er minder bruggen nodig. Dat kan niet zomaar, hier 
is tijd en geld voor nodig. In Boven Pekela is het op dit 
moment niet mogelijk om bruggen te verwijderen.
 
Afwaarderen van bruggen
Er is veel gesproken over het afwaarderen van een aantal 
bruggen. Dat betekent dat de brug alleen nog door fietsers 
en voetgangers wordt gebruikt. De brug wordt dan minder 
zwaar belast. Dat is minder duur in onderhoud en de brug 
kan langer mee.
 
Samenvoegen van bruggen
Inwoners vinden dat op een aantal plekken bruggen 
samengevoegd kunnen worden tot één nieuwe brug. Zo’n 
nieuwe brug kunnen we beter laten passen bij het huidige 
verkeer. 
 
Veiligheid en leefbaarheid
Als belangrijk punt werd genoemd dat een aantal bruggen 
belangrijk is om kinderen en jongeren veilig naar school 
te laten gaan. Dat verdient aandacht. Ook het aanpassen 
van een aantal bruggen zodat deze beter geschikt zijn voor 

groot verkeer was onderwerp van gesprek. Daarmee 
kunnen gevaarlijke situaties langs het diep verminderd 
worden. Verder vinden inwoners het belangrijk dat 
bij het maken van keuzes rekening gehouden wordt 
met ommetjes, fietsroutes en bereikbaarheid van 
hulpdiensten.


